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Middelburg, 24 november 2022 

Geachte voorzitter, 
 
Op 22 november jl. heeft namens ons college gedeputeerde Van der Velde met minister Harbers, 
staatssecretaris Heijnen en de PFAS-coördinatoren de voortgang van de PFAS-aanpak besproken.  
De rol van de Provincie Zeeland is coördinerend, door de inzet van  als coördinator 
voor Zeeuwse regionale partijen, en anderzijds jagen wij partijen aan om de PFAS-problematiek aan te 
pakken. Het is voor ons als Provincie beperkt mogelijk zelf doorslaggevende maatregelen te nemen.  
 
Bijgevoegd treft u de voortgangsrapportage met oplegbrief van de coördinatoren aan. In genoemd 
bestuurlijk overleg hebben wij laten blijken enerzijds te zien dat er sinds maart veel stappen zijn gezet 
in de PFAS-aanpak. Anderzijds blijven wij ons ongeduld uiten, omdat wij zien dat de concentraties 
PFAS in de Westerschelde verder omlaag kunnen en moeten. Dit is ook de reden om af te spreken de 
inzet van de coördinatoren volgend jaar voort te zetten, met in de zomer een moment om te bezien of 
dit nog de juiste koers is. 
 
In het bestuurlijk overleg is het belang aangekaart om tempo te maken om in de Internationale Schelde 
Commissie afspraken vast te leggen over het terugdringen van verontreinigingen. Daarnaast is de 
samenwerking met Vlaanderen in de PFAS-aanpak besproken. Om ook op bestuurlijk niveau druk te 
houden op onze ambitie om PFAS-lozingen te verminderen, is ingestemd met het verzoek om een 
gezamenlijk overleg van minister Harbers en gedeputeerde Van der Velde met minister Demir te 
plannen. Een punt van aandacht in de samenwerking met Vlaanderen is een duidelijk 
aanspreekpunten in Vlaanderen te houden, nu de opdracht van Vlaamse Opdrachthouder PFAS  

 eindigt. 
 
Tot slot ondersteunen minister en staatssecretaris dat om PFAS-lozingen in Nederland terug te 
dringen alle juridische instrumenten gebruikt moeten worden en dat dat soms van bevoegde gezagen 
vraagt om de randen van de regelgeving daarin op te zoeken. Tegelijkertijd wordt ook een traject 
opgezet om aan de hand van de voorbeelden van ATM en Sabic te bezien waar beleid en regelgeving 
nog knellen ten aanzien van de gewenste aanpak van PFAS-lozingen. 
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Op uw toezeggingenlijst stonden nog diverse toezeggingen open op het gebied van PFAS. Met 
bijgevoegde memo wordt hierop antwoord gegeven, dan wel de stand van zaken weergegeven. Het 
voorstel is daarmee toezeggingen 104 en 108 van de Commissie Ruimte, toezeggingen 136, 137 en 
157 van PS, moties 66 en 81 en toezeggingen 29 en 31 van de Commissie Strategische Opgaven af te 
doen. Toezegging 30 en motie 76 blijven daarbij nog openstaan. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Gedeputeerde Staten, 

Drs. J.M.M. Polman, voorzitter 

A.W. Smit, secretaris 
 
Bijlagen: 
1. Aanbiedingsbrief PFAS-coördinatoren 
2. Voortgangsrapportage PFAS Zeeland november 2022 
3. ZTC Memo toezeggingen PFAS 
 
U wordt verzocht om in uw correspondentie steeds het zaaknummer te vermelden. 
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